

Package : 3D2N MULU SHOW CAVES & PARK HQ STAY

Tour Code : ABSRW-ML02
Minimum : 02 Pax
Type : Seat-in Basis











### Day 1: Arrive in Mulu / Deer & Lang's Caves / Bat Exodus (L/D)

- Meet upon arrival at Mulu Airport and transfer to accommodation for check-in.
- In the afternoon, take your lunch before assembling at 1400hrs for a safety briefing conducted by our local guide.
- The 3KM of almost-flat raised plank walks take you to the Bat Observatory (40 minutes to 1 hour).
- · Walk another 500m to reach one of the world's largest cave passages, home to more than 3 million Wrinkle Lipped bats.
- A large number of swiftlets also roost in Deer Cave, where the high cave ceilings (more than 100m in some places) provide a safe haven against predators.
- Enjoy the sheer size of this limestone passage, an ancient riverbed, and see the force of water carving the scalloped walls.
- Once you reach the green oasis of the Garden of Eden, you have walked 800m inside Deer Cave. Enjoy the unique showerhead formation of Adam and Eve's
  showers spouting water columns 30m to the riverbed below.
- Returning almost the same way, with views from different angles, you will visit Lang's Cave with wonderful limestone shawls, stalagmites and stalactites.
- Bats are easier to see in this smaller cave, and you will be very close to the shimmering webs of threadworm larvae, another little wonder of Mulu Caves.
- The tour is timed to coincide with the bat exodus, which could start anytime after 1700hrs.
- Return to your accommodation after the amazing bat observation/exodus.
- Dinner will be served (based on your accommodation selection)









# Day 2 : Batu Bungan - Penan Settlement / Cave of the Winds & Clearwater Cave (B/L/D)

- After breakfast, assemble at 0800hrs at the resort lobby or Park HQ (depending on your accommodation).
- Take a longboat from Park HQ or Resort (depending on your accommodation)
- Cruise up the Melinau river on a longboat and visit a Penan Longhouse & market at Batu Bungan (the market is not open on Sundays).
- You may try out blowpipe at your own expense.
- Spend quality time at the local handicraft & arts market in Penan Settlement before continuing your cave visit.
- Stop over at Cave of the Winds (Wind Cave), where you have to walk along a long ramp and a few stairs.
- Last stop to Clearwater, where the subterranean river emerges from the cliff face. Take 200 flights of stairs to the cave to marvel at the Monophilia Pendula endemic to Mulu.
- Clearwater Cave is one of the biggest cave systems in the world, measuring over 220km in length.
- Swimming inside the cave is not permitted. However, you can cool down in the crystal-clear waters at the picnic deck. Float with the fish and enjoy the rainforest around you.
- Enjoy a picnic lunch from our local guide at the Clearwater Rest Hut.
- After your leisure water activity, return to your accommodation.
- Free time at your own leisure, or you may explore more Mulu with unguided trails/walks.
- Dinner will be served (based on your accommodation selection)

### Day 3: Departure from Mulu Airport or Extend Tour (B)

- Free time at your own leisure after breakfast.
- Check out 2 hours before flight departure or before 1200hrs.
- Transfer to Mulu Airport for the flight to Miri / Kuching / Kota Kinabalu for your next destination.

Meals	02 Breakfasts, 02 Lunch, 02 Dinner (Breakfast & Dinner venue subject to your choice of accommodation)
Include	Meals as stated, 02 Nights' Accommodation, Entrance Fee, Return Airport Transfer (Seat-In-Coach), Return Boat Transfer, English Speaking Guide, English Support Team & Optional Mulu Domestic Return Flight Ticket (Please check with sales person)
Accommodation (Twin/Triple Share)	02 Nights' at Mulu national Park Stay - Longhouse (1-5 Pax) / Garden Bungalow (1-3 Pax) / Rainforest Lodge (1-2 Pax) OR 02 Nights' Stay at Mulu Marriott Resort & SPA *Optional extension night is available (please check with sales person)
Exclude	Airfares (unless mentioned), Porter Fee, Carbonated & Alcoholic Beverages, Optional Guide Tippings, Malaysian Tourism Tax (applicable to foreign passport holder and payable to hotel directly upon check in at MYR10/room/night) and any items not mentioned.



配套名称 : 三天两夜世界遗址姆鲁国家公园探索姆鲁四大洞穴

配套代号 : ABSRW-ML02

最少人数 : **两人** 

配套类型 :拼团(非私人团)









#### 第一天: 抵达姆鲁 / 鹿洞 与 岚洞 / 千万蝙蝠群出洞奇观(午餐 + 晚餐)

- 抵达姆鲁机场后集合并前往住宿处办理入住手续。
- 下午,享用午餐,然后于1400点集合,听取当地导游的安全简报。
- 3公里的几乎平坦的高架栈道将带您前往蝙蝠天文台(40分钟至1小时)。
- 再步行 500 m,即可到达世界上最大的洞穴通道之一,这里栖息着超过 300 万只皱唇蝙蝠。
- 鹿洞还栖息着大量金丝燕,洞内高高的洞顶(有些地方超过100m)为捕食者提供了安全的避风港。
- 欣赏这条石灰岩通道的巨大规模,这是一条古老的河床,并观看水流雕刻扇形墙壁的力量。
- 到达伊甸园绿洲后,您已在鹿洞内步行了 800m。欣赏亚当和夏娃淋浴的独特喷头结构,将水柱喷射到距下面河床 30m 处。
- 几乎原路返回,从不同的角度欣赏风景,您将参观郎氏洞,那里有美丽的石灰岩披肩、石笋和钟乳石。
- 在这个较小的洞穴中更容易看到蝙蝠,而且您将非常接近线虫幼虫闪闪发光的网,这是姆鲁洞穴的另一个小奇迹。
- 这次旅行的时间与蝙蝠迁徙时间一致,蝙蝠迁徙可能在 1700 点后随时开始。
- 令人惊叹的蝙蝠观察/迁徙结束后返回您的住宿。
- 提供晚餐(根据您选择的住宿)









## 第二天: 本南族部落 / 风洞 与 清水洞(早餐 + 午餐 + 晚餐)

- 早餐后,0800 点在度假村大堂或公园总部集合(取决于您的住宿)。
- 从公园总部或度假村乘坐长艇(取决于您的住宿)
- 乘坐长艇沿着梅利瑙河 (Melinau River) 巡游,参观本南长屋 (Penan Longhouse) 和 Batu Bungan 的市场(市场周日不营业)。
- 您可以自费尝试吹管。
- 在继续您的洞穴参观之前,先在本南定居点的当地手工艺品和艺术市场度过美好时光。
- 在风洞 (Wind Cave) 停留,您必须沿着一条长坡道和几级楼梯步行。
- 最后一站是克利尔沃特 (Clearwater),这里的地下河从悬崖表面涌出。沿着 200 级楼梯到达洞穴,惊叹于姆鲁特有的 Monophilia Pendula。
- 清水洞 (Clearwater Cave) 是世界上最大的洞穴系统之一,长度超过 220 公里。
- 洞穴内禁止游泳。不过,您可以在野餐甲板上清澈的海水中消暑。与鱼儿一起漂浮,享受周围的雨林。
- 在克利尔沃特休息小屋 (Clearwater Rest Hut) 享受我们当地导游提供的野餐午餐。
- 休闲水上活动结束后,返回住宿地。
- 自由活动,或者您可以通过无人引导的小径/步行探索更多姆鲁。
- 提供晚餐(根据您选择的住宿)

## 第三天: 从姆鲁机场出发或延长行程(早餐)

- 早餐后自由活动。
- 请在航班起飞前 2 小时或 1200 点之前办理退房手续。
- 送往姆鲁机场搭乘航班飞往美里/古晋/亚庇前往下一个目的地。

膳食	02 份早餐、02 份午餐、02 份晚餐(早餐和晚餐地点根据您选择的住宿而定)
行程包含	膳食、2 晚住宿、景点门票、往返机场接送、往返船只接送、英语导游、英语支持团队 和 可选的姆鲁国内往返机票售(请与销售人员联系)
酒店住宿 (二人/三人供房)	02 晚 姆鲁国家公园住宿 - 长屋(1-5 人)/ 花园平房(1-3 人)/ 雨林小屋(1-2 人) 或 02 晚 5星级 姆鲁万豪度假村住宿
行程不含	机票(除非提及)、行李搬运费、碳酸饮料和酒精饮料、导游小费(随意)、马来西亚旅游税(适用于外国护照持有人,并在办理入住时直接向酒店 支付 MYR10/间/晚)以及任何未提及的项目。



